
SKUPNOST ZA RAZVOJ
DRUŽBENEGA STANDARDA

Vse večje potrebe po razvoju družbenega standarda, pogojene s hitrim porastom števila prebivalstva v
občini (v zadnjih desetih letih se je priselilo 19.00 prebivalcev) so narekovalc, da je občinska skupščina
Ljubljana Mosle-Polje že v letu 1966 ustanovila sklad za financiranje družbenega standarda. Vanj so sc
stekla sredstva za finandranje investicij za telesno kulturo, vzgojo in izobraževanje in druga področja
družbenih dejavnosti. V lerih 1966—1977 je bilo zbranih 34,186.739 din.

Sredstva so prispevali:
1. delovne organizacije

v občini 16,844.964
2. TIS, TKS

cestni sklad 7,393.404
3. proračun OŠ 5,600.249
4. kupnine

za posl. prostore 3,265.372
5. drugi (obresti itd.) 1,082.750

Skupaj 34,186.739

Zbrana sredstva so bila vložena za:
I. OBJEKTE
TELESNE KULTURE
ŠPORTNA DVORANA

VVZ Vevče
VVZ Nove Jarše

500.000
97.354

Kodeljevo
Kopališče Kodeljevo
drsališče Zalog
smučarska žičnica
Trebeljevo
vzdrževanje
objektov
telesne kulture

12,794.461
9,412.661
3,482.878

500.000

2,569.864

Skupaj 28,759.864

II. VZGOJNO-VARSTVENE
ZAVODE
VVZSelo 1,376.661
VVZ Polje 1,346.398
VVZKodeljevo 1,235.701

Skupaj 4,556.114

III. DRUGO
(Prispevek za gradnjo
kliničnega centra,
vzdrževanje počit. doma
v Zambratiji,
doma ZB v Pacugu,
bančni stroški
in drugo)

Skupaj 870.761

Sklad je v desetih letih obstoja
dosegel pomembne rezultate
predvsem na področju gradnje
objektov za potrebe telesne kul-
ture.

V letu 1971 je bil sprejet pel-
letni program razvoja družbe-
nega standarda v občini. V ok-
viru tega programa so dokončani
vsi objekti, razen drsališča v Za-
logu. Po programu je bilo pred-
videno, da bo drsališče dokon-
čano že v letu 1976, vendar zbi-
ranje sredstev v zadnjih letih ni

bilu dovolj uspešno. Po predra-
čunu je za dokončanje objekla
putrebnoše okoli 4 milijone din.
Trenutno poteka akcija, da vse
TOZD poravnajo obveznosti do
sklada za leti 1976 in 1977.

Na podlagi načel nove ustave,
ki ne predvideva več skladov kot
posebnih instrumenlov financi-
ranja družbenih potreb v druž-
benopolitičnih skupnostih. pre-
neha z lelošnjim 31. decembrom
tudi delovanje sklada za druž-
beni standard v dosedanji obliki.
S tem pa ni rečeno, da v bodoče
odpadeju vse oblike financiranja
nekaterih družbenih akcij.
IMožnu je zdru/evanje sredstev,
vendar le na osnovi samouprav-
nega sporazumevanja med zain-
teresiranimi dejavniki.

Glede na potrebe po nadalj-
njem razvoju družbenega slan-
darda v občini so občinska
skupščina, izvršni svel, vse druž-
benopolirične organizacije ter
predstavniki večjih delovnih or-
ganizacij v občini sklcnili, da je
treba nadaljevali z združevanjem

sredstev ter za prihodnje leto
preoblikuvati delovanje skladu v
duhu samoupravnih načel. Ta
odločitev je temeljila predvsem
na tem:

— da so hili z združcnimi sredstvi
\ prctcklcm desctlctju storjeni po-
mcmbni prcmiki na področju druž-
bcnoga standarda v olu-ini. Glcde na
to. da v okviru splošne kot skupnc
porabo ni možno zagotoviti financi-
ranja razširjene dejavnosti na tem
nhmočju. bi ukinitev sklada pome-
nila občutcn zastoj v nadaljnjem ra-
zvoju družbenega standarda v obči-
ni;

— da je potrebno dokončati inve-
sticijo po sprcjclem pctlctnem pro-
gramu sklada, tj. drsališče Zalog:

— da je trcba v okviru programa
za naslcdnjc petletno obdobje zago-
tovili iz združenih srcdstev prcdvsem
gradnjo občinskega kullumega cen-
tra, ki jo v zazidalnem načrtu MS-1
Center Most. Skupščina občine je na
36. scji dnc 13. oktobra lctos žc ime-
novala gradbcni odbor za gradnjo
občinskega kulturncga centra, ki bo
skrbel za rzdelavo programa in potek
gradnje. V izdclavi so /e programske
/asnovc centra.

Obstaja torej predlog, da vse
TOZD in O7-D s sedežem v občini,
občinska skupščina Ljubljana
Moste-Polje, vse krajevne skupnosti,
vse samoupravne interesnc skupno-
sti ter vse družbenopolitične organi-
zacije v občini sklenejo samonpravni
sporazum o ustanovitvi SKUPNO-
STI ZA RAZVOJ DRUŽBENEGA
STANDARDA v občini Ljubljana
Moste-Polje.

Imenovan je iniciativni odbor, ki
bo pripravil vse potrebnc osnutkc
dokumcnlov za ustanovitcv skupno-
sti ter jih še v letošnjem letu prcdložil
v obravnavo udcleženeem sporazu-
ma. Slavka-Kržan


